
关于乘坐包机携带烟酒等物品的公告 

 

各部门： 

       为了维护恒逸（实业）有限公司的良好形象，乘坐包机，顺

利通关。有携带带烟酒等限制物品的员工，请严格遵守《汶莱

皇家海关的规定》（相关细则见附件一），规范个人行为。 

如发生私藏烟酒等不诚信行为，被海关记录。罚款名单、

违禁品数量、照片等信息将传回公司，一经核实，公司内部将

公开通报；绩效考核所属单位 100---500 文元/人；情节严重的

发告诫警告信。 

 

请各单位重视，相互周知，特此通告！ 

 

附件一：《Royal Brunei Custom’s rules 汶莱皇家海关的规

定》相关细则 

 

                                                 总经理办公室 

                                                 2025.02.13 
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《Royal Brunei Custom’s rules汶莱皇家海关的规定》相关细则：

Cosmetic化妆品

 When arriving at Brunei international airport, it is a must declare any cosmetics, perfumes, shampoos and similar items they bring with them. If
these goods are subject to excise duty, passenger will need to provide the receipts and pay a 5% duty on the total value of those items.
旅客抵达汶莱国际机场时，如携带任何化妆品，香水，洗发水等物品，必须提供发票申报并缴付 5%的消费税。

 Please remember to keep the receipt after the passenger make the payment for the excise duty.
请保留缴纳收据。

Electronic Goods机械与电子产品

 When arriving at Brunei international airport, passengers it is a must declare any CCTV, phone, TV-box etc brought in by the passenger when
arriving at Brunei International Airport. If these goods are subject to excise duty, passenger will need to provide the receipts and pay a 5% duty on
the total value of those items.
旅客抵达汶莱国际机场时携带闭路电视、电话、机顶盒等任何电子物品，必须提供发票申报并缴付 5%的消费税。

 Please remember to keep the receipt after the passenger make the payment for the excise duty.
请保留缴纳收据。

Auto Parts汽车配件

 When arriving at Brunei international airport, it is a must declare any vehicle spare parts or items related to vehicle brought by the passenger. If
these goods are subject to excise duty, passenger will need to provide the receipts and pay a 5% duty on the total value of those items.
旅客抵达汶莱国际机场时携带的任何车辆备件或与车辆有关的物品，该携带者必须提供发票申报并缴付 5%的消费税。

 Please remember to keep the receipt after the passenger make the payment for the excise duty.
请保留缴纳收据。
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Shoes鞋

 When arriving at Brunei international airport, it is a must for passenger to declare any new shoes items brought in by the passenger. f these goods
are subject to excise duty, passenger will need to provide the receipts and pay a 5% duty on the total value of those items.
旅客抵达汶莱国际机场时携带新鞋等物品，该携带者须提供发票申报并缴付 5%的消费税。

 Please remember to keep the receipt after the passenger make the payment for the excise duty.
请保留缴纳收据。

Cigarette烟

 In Brunei, any passenger bringing cigarettes into the country must declare them to customs, even if it’s just one (1) stick. Failure to declare can
result in a seizure notice and a fine. It is important to be aware of and follow these regulations to avoid penalties.
如果旅客携带任何香烟，即使只有一根，也必须向当值文莱海关员申报，让后需付烟草税。如有旅客未申报，被海关查到，香烟会被没收
以及该旅客会受到没收通知，并须支付罚款（罚款金额会被另外通知）。

- One (1) stick tax is B$ 0.50.
(1)根香烟税为 B$0.50。

- One (1) carton tax is B$ 100.00.
(1)条香烟税为 B$100.00。

 Please remember to keep the receipt after the passenger make the payment for the excise duty..
请保留缴纳收据。

Liquor酒

 The passenger must be above 17 years of age and a non-Muslim.
旅客必须年满 17 岁，非穆斯林。

 The passenger enters Brunei legally.
旅客合法进入文莱。

 The passenger may only import alcoholic liquor not less than 48 hours since the last importation.
自上一次进口酒类后 48 小时内，旅客不可携进任何酒类。

 The alcoholic liquor shall be for the passenger’s personal use and not to be given, transferred, or sold to another person.
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酒类仅供旅客个人使用，不得提供，转让或出售给他人。

 The alcoholic liquor shall be stored and consumed at the place of residence of the passenger.
酒类应在旅客住所地存放和食用。

 Passengers must complete the liquor declaration in the CUSTOMS.BN app before arriving in Brunei. After filling out the declaration, be sure to show
the QR code generated by the app to the customs officer on duty. Please refer to the custom declaration guideline.
旅客如果带酒，需要下载 CUSTOMS.BN app 申报,在落到前填写（可参考海关申报指南），申报后把二维码截屏，给当值文莱海关。

 The total amount of alcoholic liquor to be declared and of alcoholic liquor already in possession of the passenger does not exceed two (2) bottles of
liquor (maximum 1 liter per bottle) and 12 cans of 330ml beer (Quota per passenger).
需申报的酒类及已持有的酒类总数不可超过两(2)瓶酒精饮料(每瓶最多一公升)及 12罐 330毫升啤酒(每名旅客配额)。

 Cooking Liquor will also consider alcoholic liquor; therefore, it will be occupied the passenger’s alcoholic liquor quota.
料酒含酒精亦视为酒类，将占用酒类配额。

 The passenger cannot bring any extra alcoholic liquor seek for other passenger s’ help in Brunei Airport.
旅客不可携带超额酒类抵达汶莱机场，然后寻求获得其他旅客的配额。

 The passenger shall bring their alcoholic liquor with them according to custody quota for custom declaration.
旅客应根据酒类限额携带酒类并报关。

 Royal Brunei Customs will confiscate any undeclared alcoholic beverages that exceed the allowed limit. If this occurs, a notice of seizure will be
issued, and the passenger will be required a pay a fine.
汶莱皇家海关将没收这些额外且未申报的酒类。将向乘客发出没收通知，并须支付罚款。
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OR

12 cans of 330ml beer OR 12 bottles of 330ml
12罐 330毫升啤酒或 12瓶 330毫升

8 cans of 500ml beer (more than 330ml)
8罐 500毫升啤酒（多于 330毫升）

OR
2 bottles of alcoholic liquor (not more than 1L per bottle)

OR 1 bottle of 1.5L or 2L of alcoholic liquor (do not bring more than 2L)
2瓶酒类(每瓶不多于 1公升)或 1瓶 1.5公升或 2公升酒类(不多于 2公

升)

OR
4 bottles of 500ml alcoholic liquor (do not add up total volume to 2L)

OR 2 bottles of 2L of alcoholic liquor (not 1 bottle 2L)
4瓶 500毫升酒类(总容量不等于 2公升)或 2瓶 2公升酒类(不是 1瓶

2公升)

PLEASE DO NOT TAKE ANY PICTURE OR VIDEOWHEN CUSTOM IS CHECKING BAGGAGES.海关检查行李时，请勿拍照、摄像。




